
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 14. dubna 2025 
 
Přítomni: 
Mgr. Milan Durňak, Ph.D.; Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D.; Mgr. Kateřina Korábková, Ph.D.; Mgr. 
Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; Mgr. Jindra Lavrenčíková; doc. Mgr. Pavel 
Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga 
Roebuck, Ph.D., M.Litt.; Naděžda Tichá; Mgr. et Mgr. František Válek, Ph.D.; prof. PhDr. Petr 
Vorel, CSc. 
 
Omluveni: Ing. Veronika Kovářová; Mgr. Anna Zouhar Adamčiková 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Rozpočet 2025 – ještě nemáme definitivně potvrzena konkrétní čísla (AS UPCE bude 
schvalovat rozpočet 29. 4.), ale byl odsouhlasen nárůst mzdových tarifů o cca 6 až 10 % jak 
u AP, tak u THP. Předběžně: na FF přijde z koeficientů A a K cca 50 + 24 = 74 mil. Kč (loni 64 
mil.) a z DKRVO 32,5 mil. Kč (loni 31,5 mil.). Máme tedy nárůst příjmů, z kterého budeme 
financovat zvýšení tarifů, nárůst příspěvků na obědy, zvýšené odvody na celouniverzitní 
výdaje a zvýšené výdaje na vědecké nástroje (více vědeckých týmů, podpora juniorských 
badatelů) i nové příplatky za pedagogickou činnost, které budou představeny v květnu. 
 
1/2 Problematický koeficient A 
Na A+K došlo sice k nárůstu, ale ten se týká především koeficientu K. Pro FF je špatnou 
zprávou, že se na úrovni republiky uvažuje o změnách ve výpočtu A, které by zohlednily 
skutečné počty studentů. Oproti roku 2017 (který je nyní pro potřeby výpočtu A zafixovaný) 
však má FF o cca 150 studentů méně, a pokud by došlo k odstranění fixu z roku 2017, budeme 
na tom výrazně (v řádech milionů) tratit. Proto je zásadní prioritou následujících dvou let 
navýšení počtu studentů na FF o cca 150. Podle paní Tiché ale současné počty přihlášek 
nejsou ani na úrovni loňska. 
K nárůstu cca 3 % už jsme se zavázali pro podzim 2025 (cca 20 studentů), ale to nebude 
stačit. Je třeba co nejdříve inovovat stávající SP a vytvořit nové atraktivní SP tak, aby do léta 
byly připraveny ke schvalování příslušným grémiím. Na některých plánech se již pracuje delší 
dobu (BSP Perspektivy současnosti: Interdisciplinární humanitní studia), ale to nám přinese 
studenty až na podzim 26 či 27. Rychlejší změny lze provést na ÚHV díky institucionální 
akreditaci (nesmí ale vybočit z vědní oblasti).  
 
Fakulta proto připravuje: 

• specializaci Digital humanities v rámci BSP Historie – hlavní koordinátor proděkan 
Válek, součinnost s prod. Hanulíkem jako garantem BSP. 

• nový MSP Učitelství pro SŠ, na kterém pracuje proděkanka Reimannová s prof. 
Spilkovou. Konkrétní návrh bude představen na konci dubna.  

• BSP Perspektivy současnosti: Interdisciplinární humanitní studia byl předložen RSP, 
ale bude stažen k dopracování; termín polovina května. 

 
Všichni garanti BSP a VK jsou tímto vyzváni, aby obratem inovovali studijní plány tak, aby byly 
atraktivnější a více odpovídaly potřebám současného světa. 
 
1/3 Informace k proběhlému sabatiklu dr. Šavelkové – ukončen k 31. 1. 2025 s konkrétními 
výsledky – vznik dokumentárního filmu o lakrosu (čj i aj verze), účast na konferenci v JAR, 
publikace ve Scopus, zvýšení rozsahu zahraniční spolupráce atd. Na podzim dr. Šavelková 
předpokládá dokončení habilitační práce a podání podkladů k zahájení habilitačního řízení na 
FHS UK.  
 



2. Informace proděkanky Reimannové 
 
2/1 Z MŠMT přišlo vyjádření k žádosti o prodloužení akreditace vzdělávacího programu 
Studium pedagogiky k získání kvalifikace učitele druhého stupně základní školy a střední školy 
(realizováno na KVV) s velmi kladným hodnocením.  
 
2/2 Propagační kampaň UPCE ukončena ke konci března. FF stále pokračuje v propagaci, 
protože náš termín přihlášek je do 21. 4. – nadále vznikají nová videa pro sociální sítě (dr. 
Durňak + Ing. Pražák: vypadají skvěle, velmi děkujeme).  
 
2/3 Zvážena otázka vypsání děkanského volna na 2. a 9. 5. Po debatě v kolegiu děkanské 
volno vyhlášeno nebude. 
 
3. Informace proděkana Hanulíka 
 
3/1 GAČR – za FF odešlo 16 návrhů (14 standard, 1 LA, 1 návraty) + 1 spoluúčast. Prosíme 
o zpětnou vazbu ke zlepšení projektové podpory (podněty, připomínky – autoři projektových 
návrhů budou kontaktování mailem). Navrhovatelům bude uděleno relevantní osobní 
ohodnocení v rámci mezd. Počátkem příštího roku plánujeme uspořádat setkání k podávání 
GAČR.  
Dr. Roebuck poděkovala proděkanu Hanulíkovi a Martině Kleinové za podporu při realizaci. 
 
3/2 Technology Day – uskuteční se 22. 4., proběhne tam i prezentace FF. Pokud mají katedry 
co nabídnout, nechť informaci zašlou proděkanu Hanulíkovi (např. výzkum, technologie, 
inovace, znalosti, které mohou aplikovat směrem ke státním institucím a soukromému 
sektoru).  
 
3/3 VK zašlou informaci, jaké další projekty vyjma GAČR plánují podat v letošním roce.  
 
3/4 Proběhlo jednání Komise pro posuzování návrhů k udělování příznaků – poděkování 
posuzovatelům. Zápis ještě není hotov. Došlo ale k navýšení počtů nadstandardních 
a excelentních výsledků. Ve směrnici na příští rok je potřeba ošetřit metodiku vykazování 
z hlediska poměru mezi výstupy ST, NS, EX, s úpravami vnitřních dokumentů vyčkáváme na 
podobu metodiky 2025+ na podzim. 
 
Předběžné výsledky za rok 2024 uvádí následující tabulka: 

 Standard Nadstandard Excelence Celkem 

2024 2023 2024 2023 2024 2023 2024 2023 

KAA 7 4 6 7 21 1 15 122 

KFR 21 21 28 13 5 4 54 38 

KLK 8 4 3 - - - 11 4 

KSKA 10 12 3 - 1 - 14 12 

KVV 20 11 2 - - 1 22 12 

ÚHV 22 45 27 26 6 3 55 74 

Celkem 88 98 69 46 14 9 171 1533 
 
4. Informace proděkana Válka 
 

 
1 Jeden z výsledků Ex za KAA bude nominován díky spoluautorství jinou fakultou UPCE, komise však doporučila 
jeho posouzení v rámci vnitřní evidence FF jako Ex. 
2 Mezi výsledky EX bylo v roce 2024 nominováno 9 výsledků vykázaných v evidenci RIV za rok 2023, další 3 
výsledky byly nominovány na základě selekce z předešlých let. 
3 Do celkového součtu výstupů je započítán také jeden výsledek ST za KCJ, jež v roce 2024 již nefiguruje v evidenci. 



4/1 Připomíná vyplňování formuláře v případě souběhu zaměstnání s výkonem jiné výdělečné 
činnosti (oznamovací povinnost zaměstnanců UPCE – formuláře musejí být předány 
děkanovi). 
 
4/2 Sraz absolventů FF v sobotu 7. 6. – každá katedra určí svého zástupce. Bude rozeslána 
mailová pozvánka za FF.  
 
4/3 Výběrové řízení – 28. 4. proběhne VŘ na KFR. Vypsáno VŘ na obsazení míst AP a VK na 
ÚHV a KVV; uzávěrka 19. 5.  
 
4/4 Studentské projekty – od studentů přišlo 14 žádostí v celkové výši 115 tis. Kč. Děkujeme 
za tuto aktivitu, která je velmi žádoucí. Podpoříme je ze stipendijního fondu. 
 
5. Informace paní tajemnice 
 
5/1 Informace o protipožární ochraně v budově EA  
V následujících dnech se v budově EA objeví upozornění na nefunkční požárně bezpečností 
zařízení a snížení požární odolnosti železobetonových konstrukcí na 45 minut. 
Bylo zjištěno, že stávající protipožární nástřik železobetonové konstrukce v budově EA 
nevyhovuje stávajícím normám, proto je nutné přijmout opatření dle zákona č. 133/1985 Sb. 
O požární ochraně a dle vyhlášky č. 246/2001 Sb. O požární prevenci vedoucí k snížení 
negativních dopadů v oblasti požární bezpečnosti osob a majetku a informovat zaměstnance 
a studenty o této skutečnosti. 
 
Pro zajištění provozu objektu jsou navržena a realizovány následující náhradní opatření: 

▪ Navýšení počtu přenosných hasících přístrojů na objektu EA 
▪ Vyšší frekvenci kontrolních obchůzek objektu EA recepční službou 
▪ Realizace preventivní požárních prohlídek objektu EA v oblasti PO 

s četností 1 x za 3 měsíce  
 
Protipožární nástřiky budou postupně obnoveny, s těmito úpravami se začne již letos v létě 
a budou pokračovat i v následujících letech společně s rekonstrukcí budovy EA v rámci 
probíhajících projektů INFRA3 a ADAPT. Dále je plánováno připojit systém Elektrické požární 
signalizace budovy EA na pult centrální ochrany HZS a aktualizovat dokumentaci zdolávání 
požáru pro HZS. 
Stav objektu a provozu se nemění, cílem je náprava nevyhovujícího požárně-bezpečnostního 
zařízení v souladu s platnými požárními předpisy. 
 
6. Různé 
 
Mgr. Lavrenčíková – zhodnotila průběh voleb do fakultního senátu. Dne 28. dubna se AS FF 
sejde ještě v původním složení. V květnu proběhne první zasedání nově ustaveného senátu.  
 
Doc. Marek – pozval na XIII. Pardubické bienále, které se uskuteční ve dnech 24. – 25. 4.  
 
Dr. Krása – pozval na přednášku Volodymyra Yermolenka Thinking in Dark Times dne 16. 4. 
od 14 h v A2. 
 
Další kolegium se uskuteční 12. 5. od 10 h. 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                              doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 15. 4. 2025                                                              děkan 

https://ff.upce.cz/vysledky-voleb-as-ff-doplnovacich-voleb-as-upce
https://ff.upce.cz/xiii-pardubicke-bienale
https://kfr.upce.cz/cs/volodymyr-yermolenko-thinking-dark-times
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